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Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András alpolgármester, Bolobás Péter, Bratu 
Ferenc, Karsai Attila, Kléri Bertalan, Kovács István, Molnárné Juhász Éva Sohajda István Takács 
László, Timár László helyi képviselık. 
Késıbbi érkezését bejelentették: dr. Vidákovics Béla alpolgármester, dr. Basista Erika, Karsai 
Attila és Kovács István képviselık. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, Ferencsák Sándorné Pénzügyi 
Irodavezetı, Zsiga Józsefné Igazgatási Irodavezetı, Szarka Zsolt Mőszaki Irodavezetı, Veres 
Marianna belsı ellenır,  Urbánné Kléri Szilvia humánágazati referens, Rivnyák Istvánné, Vajkóné 
Zsíros Emese, Kércsi Tibor, Pásztor András intézményvezetık, Bartek József a Városgazda Kht. 
ügyvezetıje, Bialkó Tibor a Tőzoltóság képviseletében, Juhász Zsolt az Encsi Többcélú Kistérségi 
Társulás munkaszervezetének vezetıje, dr. Vereckei Csaba rendırségi fıtanácsos, ezredes, dr. 
Sulyok János alezredes, kapitányságvezetı, Szabó Zoltán meghívott pályázóként. 
 
Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 14 képviselı-testületi 
tagból 10 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 
A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Bolobás Péter és Bratu Ferenc képviselıket, majd tájékoztatja a 
Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl. Felhívja a figyelmet, hogy a nyilvános ülés 
tartását követıen zárt ülésre kerül sor. 
 
Kérdezi, van-e az írásos napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás, más javaslat. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke a következıket mondja el, illetve a 
következı javaslattal él. 
A 4. napirend „Indítványok, bejelentések” 2. pontja a GW Borsodvíz Kft. által elıterjesztett ivóvíz- 
és csatornadíjak újratárgyalása napirenddel kapcsolatban kíván indítványt tenni a testület felé. 
Elmondja, hogy az ad hoc bizottságot, a Városfejlesztési Bizottság elnökét megkereste a szolgáltató, 
a GW Borsodvíz Kft. ügyvezetıje, Ficsor Miklós úr és javasolta, hogy a napirendet a késıbbiekben 
tárgyalja a Képviselı-testület. Tehát a Kft. ügyvezetıjének javaslatával egyetértve javasolja a 
Képviselı-testületnek, hogy a tervezett napirend tárgyalását vegyék le napirendrıl. 
 
Bratu László polgármester szavazásra tette fel a javaslatot. A Képviselı-testület azt megtárgyalta és 
egyhangúlag az alábbi határozatot hozta: 
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Szám:  42/2008. (III.28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Ivóvíz- és csatornadíjak újratárgyalásának napirendrıl való levétele  
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy döntött, hogy az írásban 
kiküldött 4. Indítványok, bejelentések napirend 2. A GW Borsodvíz Kft. által 
elıterjesztett ivóvíz- és csatornadíjak újratárgyalása napirendet a mai – 2008.03.28-
i – ülés napirendjérıl leveszi. 

 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: azonnal 

 
A Képviselı-testület a zárt ülést és a nyilvános ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint 
fogadja el: 
 
Ülési napirend tárgya: 
 
1.) Tájékoztató a két testületi ülés közötti eseményekrıl, megbeszélésekrıl 

Elıadó: Bratu László polgármester  
 

2.) Tájékoztató az ETKT tevékenységérıl  
Elıadó: Juhász Zsolt munkaszervezet-vezetı 
 

3.) Tájékoztató Encs város közbiztonságának helyzetérıl, a közbiztonság érdekében tett intézkedésekrıl 
Elıadó: dr. Sulyok János Kapitányság Vezetı 
 

4.) Indítványok, bejelentések 
 
5.) KÖZMEGHALLGATÁS (14.30 órától 15.30 óráig) 
 
 

ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl,   Bratu László  
  megbeszélésekrıl        polgármester 
 
Bratu László polgármester kéri a képviselıket, tegyék meg észrevételeiket, javaslataikat. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke az ETKT ülésen elhangzott térségi 
várható útfejlesztési tervérıl kér tájékoztatást. 
 
Sohajda István képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnökhelyettese a Gelence testvérvárosba tett 
látogatásáról számol be a testületnek. A gelencei polgármester és a testület üdvözletét küldi. Kérik, 
hogy a testvérvárosi kapcsolatot folytassák, a diákcserékre kell nagy hangsúlyt fektetni. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az ETKT ülésen Stoll Gábor úr is megjelent. Mint 
elmondta, az útügyi feladatok kettéváltak az útfenntartási feladatokra és a közúti igazgatási 
tevékenységre. Az útfenntartási feladatok terület vezetıje Huszár János úr, a közúti igazgatási 
tevékenységeké Stoll Gábor. Egyre több feladatot végeznek Budapesten, budapesti centralizáció 
tapasztalható. Bennünket érintıen negatívumokról lehet beszámolni.  



 

SzM - \\Encsitkt\titkarsag\Kt-jkv\2008\20080328.doc     

3 

 
- A 30-as fıközlekedési utat nem korszerősítik valószínő 2015-ig. 
- Csobád, Aszaló, Szikszó elkerülı utak tervben sincsenek. 
Úgy gondolják, hogy a pálya kiszélesítésével, az útpadka rendbehozatalával – melybe 6,2 milliárd 
forint lett beinvesztálva – a térség megkapta azt, amit ide szántak. 
Fejlesztések lesznek: 
I. fordulóban:  - Forró-Baktakék 
   - Méra-Ináncs még hiányzó része 
   - Hernádvécse, Pusztaradvány-Szemere 
   - Abaújszolnok-Baktakék 
   - Litka-Fáj-Büttös vannak tervbe véve. 
Leghamarabb a Forró-Baktakék lesz megcsinálva, utána a Méra-Ináncs út. Szerettük volna a Forrót 
elkerülı utat, de valószínő 2015-ig ez nem fog menni. 
 
A gelencei delegáció útjáról a tájékoztatást tudomásul vette. 
 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
2.  Tájékoztató az ETKT tevékenységérıl         Juhász Zsolt  

                   munkaszervezet vezetı 
           
Bratu László polgármester kéri a napirend elıadóját, hogy egészítse ki az írásos anyagot, hiszen 
bizottsági kérés volt, hogy kapjanak tájékoztatást az Encset érintı normatív támogatásokról. 
 
Juhász Zsolt ETKT munkaszervezet vezetı szóbeli kiegészítése: 
- Normatív támogatásokról: 
  2007. év 
Terv:    430.246.000.- 
Tény:    522.915.000.- 
Normatív támogatás:  298.686.000.- 
 
- közoktatás:     70.506.667.- 
- Nev. Tan.:       8.758.000.-  (11.629.700.-; 4.000.000.-; szakszolg.) 
- szociális:     14.807.490.- 
- mozgókönyvtár:    39.000.000.-  (24.000.000.- + 15.000.000.- tartalék) 
 
  2008. év 
Terv:    452.077.000.- 
Mőködési tám:  349.693.350.- 
 
- közoktatás:   243.873.000.- ebbıl Encs: 69.428.000.-Ft 
- szociális:     19.455.350.- 
 - Encs:     16.455.350.- 
 - Fulókércs:      3.000.000.- 
- mozgókönyvtár:    41.600.000.- 
- belsı ellenırzés:    10.710.000.- 
- általános támogatás:    34.055.000.- 
 
- Farkas Istvánné nyugdíjba ment, a belsı ellenırzés vezetıje Veres Marianna lett. 
- A nem kiemelt építésügyi feladatokat 2008. január 1-tıl Dakó Károly helyett Kandik Balász látja el. 
- A Társulási Megállapodás módosítását a törvényi változáson túl a közmővelıdési és 
közgyőjteményi feladatok – mint kistérségi feladatok ellátása – nevesítése is indokolttá tette.  
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Ennek alapján kb. 1 héttel ezelıtt lett benyújtva a KÖZKINCS 2008. pályázat 10 millió forint 
értékben. 
- Az ügyeleti feladatellátással kapcsolatban: döntött a testület hívásrögzítı megvásárlásáról a hívások 
korrekt rögzítése érdekében. A beszerzés az ABAÚJ-MED és a kistérség 50-50%-os 
finanszírozásával valósul meg. 
- Alapító Okirathoz javaslat: a többi kistérségtıl kapott információ alapján vizsgálják a Társulási 
Megállapodás és az Alapító Okiratok megfelelıségét. Mivel az Intézmény Fenntartó Társulások a mi 
esetünkben – megállapodásuk szerint helyesen az 1997. évi CXXXV. tv.  8.§-a szerint mőködnek, 
ezért ezt a törvényi hivatkozást a preambulumban célszerő feltüntetni. Ez az óvodáéban benne van, a 
Kazinczy és a Petıfi iskoláéban és a Gondozási Központ Alapító Okiratában nincs benne. 
 
A teremben helyet foglal dr. Vidákovics Béla alpolgármester. A testületi tagok száma : 11 fı. 
 
Bratu László polgármester lehetıséget ad a hozzászólásokra. 
 
Sohajda István képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnökhelyettese elismerıen szól az ETKT 
munkájáról. Összességében pénzügyileg jól járnak az intézmények. Sajnálja, hogy Forró és Fancsal 
nem igényelnek szolgáltatást. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az 1993. évi III. tv. változása várható 2009.01.01-tıl a 
családsegítı és gyermekjóléti feladatok szabályozásában. Forró és Fancsal települések is igényelni 
fogják a szolgáltatást. 
 
Több hozzászólás nem volt, a Képviselı-testület a tájékoztatót egyhangúlag tudomásul vette. 

 
Napirend tárgya:         Elıadó 
 
3. Tájékoztató Encs város közbiztonságának helyzetérıl,  dr. Sulyok János  

 a közbiztonság érdekében tett intézkedésekrıl   Kapitányság vezetı 
 
Bratu Lászó polgármester köszönti dr. Vereckei Csaba ezredes urat, B-A-Z megyei fıkapitányt, dr. 
Sulyok János alezredes urat, Encs város rendırkapitányát.  
Megkérdezi, kíván-e kapitány úr – mint elıadó – a szóbeli kiegészítés lehetıségével élni. 
Elıször dr. Vereckei Csaba ezredes úr kért szót. 
 
dr. Vereckei Csaba fıkapitány megköszönte a meghívást. Hangsúlyozta, hogy az encsi kapitányság 
munkájával kapcsolatban nincs olyan probléma, amely az ı jelenlétét igényelné, csupán azért van itt, 
hogy bemutatkozzon a Képviselı-testületnek, meghallgassa a véleményeket, felajánlja 
együttmőködését. 
 
dr. Sulyok János kapitányságvezetı él a szóbeli kiegészítés lehetıségével. 
Magam és a kapitányság vezetése, valamint a végrehajtó állomány nevében nagy tisztelettel 
köszöntök minden jelenlévıt és Encs város lakkosságát, akik a városi televízió révén vannak jelen a 
mai testületi ülésen. 
Legutóbb 2006. júniusában tartottam beszámolót Encs város közrend, közbiztonsági helyzetérıl, 
most is nagy örömmel teszek eleget jogszabályi kötelezettségemnek. 
Az önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. tv. a települési önkormányzati feladatok körében 
nevesíti a helyi közbiztonságról való gondoskodást. 
A közbiztonság kérdése egy összetett feladat, melyet a rendırség komplexen lát el, amely nem csak a 
bőnüldözést foglalja magában, hanem a bőnmegelızést és az azzal összefüggı, sok esetben azon 
túlmutató kérdéseket is.  
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E nagy felelısséggel járó összetett feladat napi végrehajtása során jó tudni, hogy nem vagyunk 
egyedül, Önök, akik a lakosság érdekeit képviselik, hathatósan támogatják munkánkat.  Ezért az 
önzetlen támogatásért, segítségért köszönetemet fejezem ki. 
A mőködési területhez tartozó önkormányzatok közül az elmúlt évben 30 település, mintegy 1,2 
millió forinttal segítette a napi munka végrehajtását, ezen túlmenıen 6 önkormányzat, köztük az 
encsi, humán erıforrást   biztosított a zökkenımentes mőködéshez.  
Tisztelt Képviselı Testület! A bőnügyi helyzet értékelésére a kiadott írásos tájékoztatóban 
részletesen sor került, azonban a 4. oldal elsı bekezdése sajnálatos hiba miatt maradt az anyagban, 
azt kérem figyelmen kívül hagyni. 
A két év  (2006-2007.)  viszonylatában készített bőnügyi  statisztika csökkenı bőnözést mutat.  
Örvendetes, hogy csökkent a betöréses lopások, valamint a közterületek rendjét sértı és veszélyeztetı 
garázdaságok, és az ezzel halmazatban elkövetett testi sértések száma.  
Addig, amíg a megyében, a százezer lakosra jutó bőncselekmények száma 4019 volt az elmúlt évben, 
a területen ez csupán 2832 volt.  
Természetesen ez a szám Encs városban magasabb volt, de azt is figyelembe kell venni, hogy Encs 
város 7000-es lakónépességén túl ezer bejáró tanuló, és többszáz fı munkavállalás céljából tölt el  
rövidebb, hosszabb idıt a településen. Akkor még nem beszéltem arról, hogy a hét meghatározott 
napjain az encsi és az abaúj-helyközi kistérségbıl több százan érkeznek bevásárlás és szórakozás 
céljából a településre, ez nyilván közbiztonsági  kockázatot rejt magában. 
A közbiztonsági, bőnügyi helyzet alakulására kedvezıtlen hatással volt 2006-2007. években fennálló 
létszámhiány, bár mint látható, az ismertté vált bőncselekmények azonos számban ismétlıdtek. 
A létszámhiány fokozottan volt jelen 2007. évben, melynek hatásaként 755 esetben, mintegy 10 ezer 
órával csökkent a közterületi szolgálattal eltöltött órák száma.  Ennek ellenére a 81 ezer óra 
közterületi szolgálat révén 354-rıl 321-re csökkent a közterületen elkövetett bőncselekmények 
száma. Ezzel párhuzamosan nıtt az intézkedések száma. 
A bőncselekmény elkövetése miatt elfogottak száma 224-rıl 321-re, az elıállítottak 492-rıl 554-re, a 
helyszínbírságoltak száma 2353-ról 2517-re. A büntetıfeljelentések száma 721-rıl 753-ra, míg a 
szabálysértési feljelentések száma 1631-rıl 1757-re. Örvendetes az elıvezetések számának 
csökkenése, de még mindig 356 fı elıvezetését kellett foganatosítani. 
Az említett létszámhiány legérzékenyebben a bőnügyi osztályt érintette, hiszen nagy létszámú  
kvalifikált szakember  távozott az állományból, akiknek a pótlása nagy nehézséget okoz a bőnügyileg 
képzett szakemberek hiánya miatt. Ennek ellenére az ismeretlen tetteses és nyomozati  
eredményességi mutató meghaladta a megyei átlagot, és  ezzel az eredménnyel a kapitányság a 
középmezınyben foglal helyet. 
Encs városában hasonlóak a mutatók. Sajnálatosan tapasztaljuk, hogy a vagyon elleni 
bőncselekményeket elkövetık között egyre több a gyermek- és fiatalkorú, tehát a  bőnözés 
utánpótlása biztosított. A sorozatban bőncselekményeket elkövetı gyermekkorúak intézeti nevelésére 
intézkedtünk. 
Van olyan encsi fiatalkorú elkövetınk, aki  ellen életveszélyt okozó testi sértés miatt büntetıeljárás 
van folyamatban bírói szakban, ennek ellenére általa Encs városban elkövetett négy rendbeli 
betöréses lopás miatt indított eljárásban  - elıterjesztésünkre – a Miskolci Városi Ügyészség nem 
indítványozta az elızetes letartóztatását, mivel a cselekmény tárgyi súlya azt nem tette lehetıvé. 
Hál’istennek  nevezett ez év áprilisában nagykorúvá válik, így bőnismétlés esetén nagyobb esély van 
arra, hogy elızetes letartóztatásba kerüljön. 
Errıl azért tartottam fontosnak hogy szóljak,  mert az encsi vagyon elleni bőncselekmények egy jól 
behatárolható elkövetıi körhöz kapcsolódnak, és a bőncselekmény sorozat megszakítására a 
legalkalmasabb eszköz az elkövetı elızetes letartóztatása.  
A tájékoztató foglalkozik Encs város közlekedésbiztonsági helyzetével, mely javuló tendenciát 
mutat. Hasonlóan a mőködési területen is kedvezı a kép.  
A 2006. évi tízzel szemben, 2007. évben ketten haláloztak el közúti balesetben. 
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A súlyos sérüléssel járó balesetek száma 29-rıl 30-ra nıtt, a könnyő sérüléses  balesetek pedig 39-rıl 
33-ra csökkent. Ami sajnálatos, az ittas okozók aránya a 2006. évi 12,8 %-ról 15,3 %-ra nıtt.  Annak 
ellenére, hogy 50 saját és 21 megyei szervezéső közlekedési akciót tartottunk, melynek során közel 
10 millió forint  helyszínbírságot szabtunk ki, 338 fı ellen szabálysértési, 15 fı ellen pedig 
büntetıfeljelentést tettünk.  
Lehet meditálni azon, hogy az akciók száma sok vagy kevés, de addig amíg az ország közútjain 
évente egy ináncsi nagyságú településen élı ember (1200) veszti életét, addig, amíg az uniós 
elvárások szerint 2010-re  30 %-kal kell csökkenteni a halálos balesetek számát, addig, amíg a 63 
milliós Franciaországban is 1200-an halnak meg a közutakon, addig nem lehet vita téma, hogy a 
fokozott közúti ellenırzésekre szükség van, hiszen minden jogszabály annyit ér, amennyit betartanak 
belıle. Ezért azok betartását, ha nincs önkéntes jogkövetés, ki kell kényszeríteni. 
Jelenthetem, hogy addig amíg 2007. évben mintegy húsz fıs létszámhiánnyal dolgoztunk,  addig 
jelenleg 10 létszám feletti van a kapitányságon, ami az év végére várhatóan el fog tőnni. Amit 
fájlalok és érzékenyen érint, hogy 3 fı tapasztalt bőnügyi nyomozó is nyugállományba készül, 
akiknek pótlása nehézséget okoz. 
2008. január elsejével  sikerült a vezetıi státuszokat is feltölteni, és a kapitányság egy új szervezeti 
egységgel erısödött, egy 1 + 18  fıs  határrendészeti és közbiztonsági osztállyal. Engedjék meg, hogy 
bemutassam a jelenlévı vezetı társaimat: 
Dr. Bárdosné dr. Kiss Dóra r. alezredes közlekedésrendészeti osztályvezetı, 
Kohányné Varga Gyöngyi r. alezredes igazgatásrendészeti osztályvezetı, 
Lutián Imre r. alezredes közrendvédelmi osztályvezetı, 
Bártfai Zsolt r. alezredes határrendészeti és közbiztonsági osztályvezetı,  
Polgári Sándor r. ırnagy bőnügyi osztályvezetı 
Az integráció során 46 + 4 fı került át a rendırség állományába. 
Az állomány átlag életkora  jelenleg 33 év.  
A határırségtıl átkerült állomány rendıri feladatok végzésére történı felkészítése folyamatosan 
végrehajtásra kerül. A megnövekedett létszám egy erıteljesebb közterületi jelenlétet tesz lehetıvé, 
mely reményeink szerint a bőncselekmények számának csökkenéséhez, a közterületek rendjének 
javulásához fog vezetni. 
Mint a tájékoztatóból is kitőnik, nagy hangsúlyt fektettünk, és megújítottuk a bőn- és 
balesetmegelızési  tevékenységünket. 
A 2006-ban és 2007-ben beindított projektjeink a lakosság egyre szélesebb köréhez jutott el, 
gondolok itt a  

- „Kék fény az idısekért” projektre, mellyel 50 településen voltunk jelen, de  gondolok 
- a 2007. májusában, mintegy 2000 fı  részvételével megtartott „Többgenerációs 

Közlekedésbiztonsági Nap”-ra , 
melyhez nyújtott segítségért  Encs város polgármesterének, Bratu László úrnak, Kovács István és 
Dobozi Gábor képviselı uraknak, valamint az önkormányzatnak ezúton is köszönetemet fejezem ki. 

- Szólnom kell az „Abaúj Police Team” néven indított bőnügyi hírmagazinról, mely nagy 
tetszést váltott ki a lakosság körében, mely nem jöhetett volna létre az Encsi Városi Televízió 
munkatársainak segítsége nélkül, melyért köszönettel tartozunk. Külön köszönet illeti meg a 
fıszerkesztıt, Rubi Tamás urat. 

Ezen programokkal 2006-2007. évben beneveztünk a B-A-Z. Megyei Rendır-fıkapitányság által  
meghirdetett „Év Közössége” díj pályázatra, melyen 2006. évben második, 2007. évben pedig elsı  
helyezést értünk el. 
Tudjuk, hogy egy település közbiztonsági, bőnügyi helyzetének értékelésénél nem lehet csupán a 
statisztikai adatokra támaszkodni. Meg kell hallani a hangokat, észre kell venni azokat a jelenségeket, 
melyek az állampolgári elégedetlenségre utalnak. 
Tudjuk, nem a jó statisztikára van szükség, hanem arra, hogy az állampolgárok biztonságba érezzék 
magukat. Figyeltünk, és felfigyeltünk a kedvezıtlen jelenségekre, és a rendelkezésre álló erıkkel és  
eszközökkel intézkedéseket tettünk a helyzet javítására, és fogunk tenni a jövıben is. 
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Ehhez a munkához nagy szükségünk van az Önök és az állampolgárok segítségére. 
Kérem, mint ahogy eddig is, ezután is bizalommal forduljanak a rendırséghez, ha kell és szükséges, 
személy szerint hozzám.  
Kérem észrevételeikkel, javaslataikkal támogassák mindennapi tevékenységünket. 
Nem vagyok híve annak, hogy a  felmerülı problémák felvetésével megvárják a testületi üléseket. A 
problémát akkor kell felvetni, amikor az jelentkezik, mert az idı múlása veszéllyel járhat, és egy 
elharapózott  jelenséget  nehezebb kezelni. Jobb a problémák elébe menni, mint azok kiteljesedését 
megvárni. Ehhez kérem az Önök, valamint a lakosság segítségét és cselekvı támogatását. 
Megköszönöm megtisztelı figyelmüket, és ígéretet teszek arra magam és munkatársaim nevében, 
hogy a rendelkezésre álló erıvel és eszközzel mindent megteszünk annak érdekében, hogy  Önök 
békében dolgozhassanak és élhessenek. 
 
Bratu László polgármester megadja a szót a bizottsági elnököknek, a testületi tagoknak. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, tudja, hogy komlex 
kérdésrıl van szó, ha a tájékoztatót elemezzük. Számadatok is szerepelnek, bizonyos területek 
számadatokkal is értékelhetık. Az elıterjesztésbıl kitőnik, hogy a környéken nıtt az ismertté vált 
bőncselekmények száma, Encsen ez a szám csökkent. Legfontosabb, amit az emberek éreznek, érzik-
e a biztonságot. Reméljük, hogy az emberéletet követelı bőncselekmények nem győrőznek be 
Encsre. Mint kiolvasható, nem csak az elkövetıi körhöz, az évszakokhoz is köthetıen a 
bőncselekmények. Egyik legfontosabb kérdésnek tartja gyermekeik, idıseik védelmét. Jó ideig 
mőködött, hogy az iskolások védelmére rendıri jelenlétet biztosítottak.  
Kérés-javaslat: iskolakezdéskor és befejezéskor is, tehát délelıtt és délután is legyenek jelen járırök 
az iskoláknál, a parkokban, az autóbusz pályaudvaron, a MÁV állomáson, az aluljáróban. Kéri, hogy 
a gyalogos járırök legyenek többen, ettıl jobb az emberek közérzete. 
 
Sohajda István képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnökhelyettese elmondja, hogy a Pénzügyi 
Bizottság megtárgyalta a tájékoztatót. Fontosnak tartja, hogy a gyalogos járıröket minél többen 
lássák a városban. A köztéri rongálások, mint bőncselekmény nem jelennek meg a beszámolóban. 
Erre a jövıben figyeljenek oda. 
 
Takács László képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnökhelyettese elfogadásra 
javasolja a tájékoztatót. A továbbiakban igazgató szól hozzá. Megköszöni a kapitányság vezetıinek 
és dolgozóinak az együttmőködést, melyet továbbra is fenn kíván tartani. 
 
Bratu Ferenc képviselı elmondja, hogy Abaújdevecserben mőködik Polgárırség. Ha kell, Encsnek 
is segítséget nyújtanak a Polgárırség megalakításában. 
 
Szeles András alpolgármester köszönti a rendırség részérıl jelenlévıket. Személyes élményeket, 
tapasztalatokat mond el. Jogos kapitány úrnak az a megjegyzése, hogy véleményünket, gondjainkat 
ne csak a testületi ülésen mondjuk el, a jövıben élni fog ezzel a lehetıséggel. Lutián Imrének 
megköszöni a tájékoztatót, kapitány úrnak a szóbeli kiegészítést. 
Úgy gondolja, a bőnmegelızéssel kapcsolatban végzett tevékenységnek nagyobb nyilvánosságot 
kellene adni, így a TV-ben és az Encsi Hírekben. Gratulál a megyei pályázaton elért eredményekhez, 
az elsı helyezéshez.  
Csatlakozik Kléri Bertalanhoz: a személyes biztonság érzete nagyon is befolyásolja az állampolgárok 
biztonságérzetét. Kéri, hogy fıleg gyalogos rendıröket lássanak az utcákon, fıleg rendezvényeknél, 
segélyosztásnál, vásári ás piaci napokon. Megköszöni a rendırség tevékenységét. 
 
A teremben helyet foglalnak Karsai Attila és Kovács István képviselık. A testületi tagok száma: 13 
fı. 
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dr. Vereckei Csaba fıkapitány úr kért és kapott szót, aki a rendırségi létszámellátottságról szól.  
B-A-Z megyében 2132 fı van állományban, 45 ezer fı az országban.  
Beszél a rendırség és a határırség integrációjáról. Amíg az ide került +10 fı el nem „fogy”, addig 
nem vesznek fel senkit. Senkit sem küldenek el, a természetes fogyás, a nyugdíjazás a leépítés 
módszere. 
Kérése, hogy az önkormányzat és az encsi kapitányság is segítsen a Polgárırség létrehozásában. 
 
dr. Sulyok János rendırkapitány a hozzászólásokkal kapcsolatban elmondja: 

- Valóban nem a statisztika a fontos, hanem a szubjektív biztonságérzet. 
- Reméli, hogy a garadnai emberölés nem győrőzik be Encsre. 
- Éjszakánként 10 rendır teljesít szolgálatot modern eszközökkel (éjjellátó készülék). 
- A MOL kúton csoportosulókat külön is figyelemmel kísérik. 
- A rendırök jelenleg is jelen vannak délelıtt és délután is az iskoláknál, állomásokon, 

aluljárónál. 
- Rendezvényeken a határrendészeti kollégák civilben vannak jelen, vigyáznak a közrendre, 

közbiztonságra, ha nem is egyenruhában. 
- A kollégák folyamatosan ellenırizve vannak, hogy a szolgálatot a helyükön teljesítik-e. 
- A gyalogos szolgálatnak elınye és hátránya is van. 2-3 páros gyalogost tudunk biztosítani, 

Encsen mindig van gyalogos páros. 
- Rongálással kapcsolatban: 20 ezer forint alatt szabálysértés, így az ı statisztikájukban nem 

jelenik meg. 
- Örül, hogy Takács László igazgató úr ilyen pozitívan értékeli a tevékenységüket, a jövıben is 

folytatni kívánják. 
- Tudja, hogy Abaújdevecserben mőködik Polgárırség, kapacitálja polgármester urat, hogy 

Encsen is mielıbb legyen. Nem minısíti az elmúlt idıszakban a Polgárır szervezetben részt 
vevı személyeket, de nem olyat akarnak. Szigorítani kívánják az alakítás személyi feltételeit. 
(3 fı ajánlására válogatják ki a személyeket.) 

- Annak örülne, ha a probléma felvetıdésekor szólnának a rendıröknek. Szeles András 
alpolgármester úr rendelkezésére állnak, és bárkinek, bármikor ha hozzájuk fordulnak. 

- Az encsi kapitányság a 2008. évi pályázati kiírásban is részt kíván venni, remélik ugyancsak 
jó eredménnyel. 

- A bőnmegelızésre fektetik a jövıben a hangsúlyt, ha kevesebb a bőncselekmény, a 
megelızésre, a meglévık felderítésére több idıt tudunk fordítani. Annak örülne, ha minden 
ügyet fel tudnánk deríteni. 

- Szeles András említette, hogy szerinte van kihágás, de a szankció elmarad. Nagyon sajnálja, 
hogy ha volt ilyen. A rendır mérlegelési jogkörben is hoz döntéseket. 

 
Bratu László polgármester megköszöni fıkapitány úrnak, kapitány úrnak és a jelenlévıknek a 
megjelenését, a beosztott állomány munkáját. Valamennyiünknek azon kell munkálkodnia, hogy 
segítsük a rendırség munkáját, javuljanak az eredmények. 
Fıkapitány úr felé: a polgárırséget 2008. júniusig meg kívánjuk alakítani Encsen. A Képviselı-
testület, a Rendırség, az Országos Polgárır Egyesület segítségével jól mőködı szervezetet kívánunk 
létrehozni. 
 
A Képviselı-testület a tájékoztatót egyhangúlag tudomásul vette. 

 
Napirend tárgya:  

        
4. Indítványok, bejelentések        
        
4.1 ÁSZ vizsgálat Számvevıi Jelentése alapján Intézkedési terv elıterjesztése 
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Bratu László polgármester elmondja, hogy helyesnek tartja azt a bizottsági kezdeményezést, hogy az 
Intézkedési Terv végrehajtásáról a jegyzı idıszakonként számoljon be. A felvetett hiányosságok 
pótolhatók. A legfontosabb, hogy a most feltárt hiányosságok a jövıben nem fordulhatnak elı. 
Feladat nem maradhat végrehajtatlanul. A szabályzatokat folyamatosan módosítani kell a jogszabályi 
változásnak megfelelıen. Újabb ÁSZ vizsgálat nem hagyja szó nélkül az intézkedési tervben foglalt 
feladat végrehajtatlanságát.  
Javasolja, hogy a jegyzı ne havonként, hanem a június, a szeptember és a december havi ülésen 
számoljon be az intézkedési terv végrehajtásáról. 
 
Szeles András alpolgármester egyet ért polgármester úrral, azzal a kiegészítéssel, hogy esetleges 
ismétlıdés esetén a jövıben nem csak az ÁSZ-nak, a Képviselı-testületnek sem szabad elmenni 
mellette. 
 
Sohajda István képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnökhelyettese szakszerőnek tartja az Intézkedési 
Tervet, a határidıket, a beszámolási kötelezettséget. Javasolja azt elfogadásra. 
 
Bratu László polgármester – több hozzászólás nem lévén – javasolja a határozati javaslatnak az itt 
elhangzottakkal  kiegészített elfogadását, melyet szavazásra teszi fel. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést, a szóbeli 
kiegészítéseket és egyhangúlag az alábbi határozatot hozza: 
 

Szám:  43/2008. (III.28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Intézkedési Terv a Számvevıi jelentésben feltárt hiányosságok 

megszüntetésére 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete az Encs Város Önkormányzata 
gazdálkodási rendszerének 2007. évi átfogó ellenırzésérıl készített Számvevıi 
Jelentésben foglaltakat megismerte. 
A Képviselı-testület a feltárt hiányosságok megszüntetésére készített Intézkedési 
Tervet megtárgyalta, azt az abban megjelölt felelısökkel, határidıkkel elfogadja 
azzal, hogy 
a.) a jegyzı az Intézkedési Tervben foglaltak végrehajtásáról a 2008. júniusi, 
szeptemberi és decemberi testületi ülésen adjon jelentést a Képviselı-testületnek. 
b.) végre nem hajtás esetén a Képviselı-testület felelısségre vonást kezdeményez. 
  
Felelıs: jegyzı 
Határid ı: 2008. június, szeptember és decemberi testületi ülések 

 
 
4.2. A GW-Borsodvíz Kft. által elıterjesztett ivóvíz- és csatornadíj újratárgyalása 
 
E napirend tárgyalása a napirend elıtti testületi határozatnak megfelelıen napirendrıl levéve. 
  

 
4.3. 2007. évi belsı ellenırzési jelentés elfogadása 
 
Bratu László polgármester lehetıséget ad a napirend elıterjesztıjének a szóbeli kiegészítésre. 
 
Veres Marianna belsı ellenırzési csoport vezetı nem kívánja az elıterjesztést kiegészíteni. 
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Bratu László polgármester felkéri a bizottsági elnököket, képviselıket, a tanácskozási joggal 
meghívottakat kérdéseik, észrevételeik, javaslataik megtételére. 
 
Sohajda István képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnökhelyettese javasolja az elıterjesztést 
elfogadásra. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 
 

Szám:  44/2008. (III.28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: 2007. évi belsı ellenırzési jelentés elfogadása 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete az elıterjesztett 2007. évi belsı 
ellenırzési jelentésben foglaltakat megismerte, az megtárgyalta.  
A fentiek ismeretében a Képviselı-testület úgy döntött, hogy a 2007. évi belsı 
ellenırzési jelentést elfogadja. 
  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: azonnal 

 
4.4 Önkormányzati tulajdonú lakás elidegenítésére javaslat (Encs, Hernád út 7.) 
 
Bratu László polgármester kéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke tolmácsolja a szakbizottság 
véleményét, mely szerint az Encs, Hernád út 7. szám alatt lévı önkormányzati lakás bérbeadása 
legyen meghirdetve – 6 hónapig – amennyiben nem lenne bérlı jelentkezı, javasolja, hogy a 
szeptemberi testületi ülésen vissza kell térni a napirend tárgyalására.  
Tehát a b.) pontot (nem idegeníti el), javasolja a bizottság azzal, hogy szeptemberben térjünk rá 
vissza, addig próbáljuk meg bérbe adni. 
 
Sohajda István képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnökhelyettese: a Pénzügyi Bizottság javasolja 
eladásra versenytárgyalás útján. 
 
Bratu László polgármester javaslata a szakbizottsághoz kapcsolódik. A lakásnak nagy az 
alapterülete, biztosítási díja, költségei, stb. – kimondottan szakemberlakás volt – azt az 
önkormányzatnak kell állnia, a szeptemberig való várást, a bérbeadással túl hosszú idınek tartja. 
Egyetért a bizottsággal, de 3 hónapos meghirdetési idıt javasol. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester elmondja, hogy mivel szakemberi lakás, határozattal annak lett 
kijelölve, nem biztos, hogy el kell adni, várakozni kell, nem ért egyet sem a pályázó bérlıvel, sem az 
eladással. 
 
Bratu László polgármester szerint lépni kell, mert nincs olyan szakember, aki megkaphatná. A lakás 
nagy alapterülető, nagy légköbméterő, havonta kb. 80 ezer forint a rezsiköltsége. A június 30-ig való 
meghirdetését javasolja. Ha addig látókörbe kerül szakember, akkor oda kell neki adni. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke a bizottsági ülésen 
elhangzottakat tolmácsolja. Mivel nagy alapterülető lakásról van szó, a Városgazda Kht. vizsgálja 
meg azt, hogy van-e lehetıség két lakás kialakítására. A következı – áprilisi – testületi ülésre 
tájékoztassa az eredményrıl a testületet. 
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Bratu László polgármester szerint a szobák valóban nagyok – felsorolja a helyiségeket – de nehezen 
alakítható. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke javasolja, hogy ne június 30-ig, hanem 
korábban legyen meghirdetve bérlı részére. A jövı héten a TV-be legyen bérletre meghirdetve, és az 
áprilisi ülésig a Városgazda Kht. vizsgálja meg a két lakás kialakításának lehetıségét. 
 
Bratu László polgármester kiegészíti azzal, ha addig nincs bérlı, a Városfejlesztési Bizottság a 
júniusi ülésre tegyen javaslatot a Képviselı-testületnek. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést, a bizottságok 
javaslatait, a szóbeli kiegészítéseket és egyhangúlag az alábbi döntést hozza: 
 

Szám:  45/2008. (III.28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Önkormányzati lakás elidegenítése 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy döntött, hogy az 
önkormányzat tulajdonát képezı 3860 Encs, Hernád út 7. szám alatt lévı lakást 
egyelıre nem idegeníti el, hanem az alábbi intézkedések megtételét rendeli el: 
 
a.) A lakást bérbeadás céljából az Encsi Tv-ben meg kell hirdetni. 

Felelıs:   Mőszaki Iroda vezetıje 
Határid ı:  2008. április 1-ig 
 

b.) A Városgazda Kht. vizsgálja meg 2 lakás kialakításának lehetıségét a szóban 
forgó lakásnál, és a vizsgálat eredményérıl adjon számot az áprilisi testületi 
ülésen. 
Felelıs:  Mőszaki Iroda vezetıje, Encs Városgazda Kht. 
Határid ı: áprilisi testületi ülés 
 

c.) Amennyiben a lakásra bérlı nem jelentkezik, a június havi ülésre a 
Városfejlesztési Bizottság tegye meg javaslatát a lakás sorsával kapcsolatban. 
Felelıs:  Városfejlesztési Bizottság elnöke, Jegyzı 
Határid ı: júniusi testületi ülés  

 
4.5 Alapító okiratok módosításának beterjesztése 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az alapító okiratok módosítására egyrészt a jogszabályi 
változások, másrészt a MÁK és a Regionális Közigazgatási Hivatal B-A-Z Megyei Kirendeltsége 
Törvényességi és Ellenırzési osztálya törvényességi észrevételei miatt került sor. 
Kéri a bizottsági elnököket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke a TEK alapító 
okiratának módosításával kapcsolatban javasol kiegészítést. 
Javasolja, az alapító okirat 10. pontjába foglaltak elsı mondatának módosítását. Felhívja a figyelmet, 
hogy Encs-Abaújdevecserben az orvosi rendelı vállalkozó orvos tulajdonában lévı épületben – 
orvosi rendelı céljára kialakított épületben – van, így az nem szolgáltatja a TEK feladatellátásához 
szolgáló vagyont. Pontosítani szükséges – Simon Lászlóné bizottsági tag jelzése alapján – hogy az  
Encs-Fügödön lévı közösségi ház, melyben az orvosi rendelı üzemel, valóban kizárólag 
önkormányzati tulajdonban van-e. Ennek megfelelıen kéri az alapító okirat módosítását. Kéri a 16. 
pont kiegészítését. 
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Juhász Zsolt ETKT munkaszervezet vezetı javasolja, hogy a Kazinczy iskola, a Petıfi iskola és a 
Gondozási Központ alapító okiratának preambuluma legyen kiegészítve az 1997. évi CXXV. tv. 8.§-
ára való hivatkozással, mivel az intézmények rendelkeznek társulási megállapodással.  
 
Szeles András alpolgármester hozzászólása az eljárás menetét kifogásolja, a hivatal eljárását védve 
elmondja, hogy az intézmény vezetıjének folyamatosan figyelnie kell, hogy alapító okirata hatályos 
legyen, tudnia kell, hogy mőködéséhez milyen vagyon áll rendelkezésre. 
 
Bratu László polgármester – mivel több hozzászólás, javaslat nem hangzott el – egyenként 
szavazásra teszi fel az intézmények alapító okiratainak módosítását, melyet a Képviselı-testület a 
határozatokban feltüntetett módosításokkal együtt egyhanúlag az alábbiak szerint fogadott el: 
 

Szám: 46/2008. (III. 28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Az Óvoda, Egységes Pedagógiai Szakmai és Szakszolgálat, Bölcsıdére 

alapító okiratának módosítása 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta az Óvoda, Egységes Pedagógiai Szakmai és 
Szakszolgálat, Bölcsıde alapító okiratának felülvizsgálatát. Az alapító okirat 
módosítását elfogadja.  
 
Felelõs:  jegyzı 
Határidõ :  2008. március 31. 
 

 

Szám: 47/2008. (III. 28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A Kazinczy Ferenc Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási 

Intézmény alapító okiratának módosítása 
 

A Képviselı-testület megtárgyalta a Kazinczy Ferenc Általános Iskola és 
Mővészeti Alapiskola alapító okiratának módosítását, és azt elfogadja azzal a 
módosítással, hogy az alapító okirat preambulumában legyen hivatkozás a helyi 
önkormányzatok társulásairól és együttmőködésérıl szóló 1997. évi CXXXV. tv. 
8.§-ának (1) és (2) bekezdésére, mivel az intézmény társulási megállapodással 
rendelkezik. 
 

Felelıs:  jegyzı 
Határidõ :   2008. március 31. 
 
 

Szám: 48/2008. (III. 28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő Általános Iskola és 

Alapfokú M ővészetoktatási Intézmény alapító okiratának módosítása 
 

A Képviselı-testület megtárgyalta a Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási 
Nyelvő Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény alapító 
okiratának felülvizsgálatát. Az alapító okirat módosítását elfogadja azzal a 
módosítással, hogy az alapító okirat preambulumában legyen hivatkozás a helyi 
önkormányzatok társulásairól és együttmőködésérıl szóló 1997. évi CXXXV. tv. 
8.§-ának (1) és (2) bekezdésére, mivel az intézmény társulási megállapodással 
rendelkezik. 
 
Felelõs:   jegyzı 
Határidõ :  2008. március 31. 
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Szám: 49/2008. (III. 28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Az Aba Sámuel Szakiskola alapító okiratának módosítása 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta az Aba Sámuel Szakiskola alapító okiratának 
felülvizsgálatát. Az alapító okirat módosítását elfogadja.  
 

Felelõs:  jegyzı 
Határidõ :  2008. március 31. 
 

 
 

Szám: 50/2008. (III. 28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A Városi Sportközpont alapító okiratának módosítása 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta a Városi Sportközpont alapító okiratának 
felülvizsgálatát. 
Az alapító okirat módosítását elfogadja.  
 
Felelõs:  jegyzı 
Határidõ :  2008. március 31. 
 
 
 

Szám: 51/2008. (III. 28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A Városi Mővelıdési Központ és Könyvtár alapító okiratának 

módosítása 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta a Városi Mővelıdési Központ és Könyvtár 
alapító okiratának felülvizsgálatát. Az alapító okirat módosítását elfogadja.  
 
Felelõs:  jegyzı 
Határidõ :  2008. március 31. 
 

 
 

Szám: 52/2008. (III. 28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A Területi Egészségügyi Központ alapító okiratának módosítása 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta a Területi Egészségügyi Központ alapító 
okiratának felülvizsgálatát. Az alapító okirat módosítását elfogadja azzal, hogy  
 

- az alapító okirat 10. pontjának elsı mondta az alábbiak szerint módosul: 
Encs Város Önkormányzatának tulajdonában 888 hrsz-ú, 200 m2 nagyságú; 
a 105 hrsz-ú, 240 m2 nagyságú orvosi rendelı komplexum megnevezéső 
ingatlanok, valamint Encs-Fügöd településrészen a 2095/2 hrsz-ú, Encs 
Város Önkormányzat tulajdonát képezı közösségi házban lévı orvosi 
rendelı. 

 
- az alapító okirat 16. pontja az alábbiakkal egészül ki: Amennyiben a 

vállalkozó orvos által a feladatellátás nem lenne biztosítva, akkor a 
feladatellátást a Területi Egészségügyi Központ veszi át. 

 
Felelõs:  jegyzı 
Határidõ :  2008. március 31. 
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Szám: 53/2008. (III. 28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság Encs alapító okiratának 

módosítása 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta a Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság Encs 
alapító okiratának felülvizsgálatát. Az alapító okirat módosítását elfogadja.  
 
Felelõs:  jegyzı 
Határidõ :  2008. március 31. 
 
 
 

Szám: 54/2008. (III. 28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A Gondozási Központ, Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat alapító 

okiratának módosítása 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta a Gondozási Központ, Családsegítı és 
Gyermekjóléti Szolgálat alapító okiratának felülvizsgálatát. 
Az alapító okirat módosítását elfogadja.  
 
Felelõs:  jegyzı 
Határidõ :  2008. március 31. 
 

 
Bratu László polgármester bejelentésére, mivel egy személy közmeghallgatásra jött el, a Képviselı-
testület az Indítványok tárgyalását megszakítja és a közmeghallgatást – külön jegyzıkönyv szerint 
adminisztrálva – megtartja. 
 
A közmeghallgatás befejezése után a Képviselı-testület folytatja az Indítványok, bejelentések 
napirend tárgyalását. 
 
4.6 Helyi adókról szóló rendelet II. fejezete hatályának vizsgálata 
 
Bratu László polgármester elmondja, mivel a tárggyal kapcsolatban három, Encs vonatkozásában 
meghatározó szervezet adta be az elıterjesztés mellékletét képezı iratot, foglalkozni kell vele. 
Megjegyzi, hogy a rendelet módosításával csak 2008. decemberében lehet foglalkozni, hiszen az 
abból befolyni tervezett összeg a 2008. évi költségvetésbe már be van tervezve.  
Átadja a szót a bizottsági elnököknek, testületi tagoknak. 
 
Sohajda István képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnökhelyettese elmondja, hogy a város bevételeirıl 
nem mondhat le, a költségvetésbe be van tervezve, de a három gazdálkodó szervezet által leírtak is 
figyelemreméltóak. A szakma véleményét is megismertük bizottsági ülésen. A bizottság konkrét 
ajánlást nem tudott megfogalmazni, csak javaslatot: kompromisszumot kell keresni, gesztusként 
tárgyalni kell a vállalkozókkal. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy nem 
szakbizottság ugyan, de foglalkoztak a kérdéssel. A levél 2008.01.30-án kelt. Most került a testület 
elé. A hivatal berkein belül nem találta meg az utat? 
Bizottsági állásfoglalás: ebben a költségvetési évben ne adjunk helyt a kérelemnek, mivel elfogadott 
önkormányzati rendeletrıl van szó, ha a 3 céggel tárgyalunk, lavinát indítunk el. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy 
bizottságuk is foglalkozott a kérdéssel. Jelen helyzetben a bevételeinkrıl nem mondhatunk le. Ebben 
az évben nem javasolják a változtatást.  
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Bizottsági állásfoglalás: a gazdálkodó szervezet és a lakosságot érintıen kerekasztal beszélgetés, 
fórum formájában a lakosság és a vállalkozók véleményét tudjuk meg. A jövıben nagyobb 
közvélemény kutatás elızze meg a nagyobb horderejő döntéseket. 
 
Bratu László polgármester elmondja, volt idı felkészülni a kötelezettség teljesítésére, hiszen 2006. 
évi rendeletrıl van szó.  
Kérdezi Ferencsák Sándorné pénzügyi irodavezetıt, hányan tettek eleget bevallási 
kötelezettségüknek?  
 
Ferencsák Sándorné pénzügyi irodavezetı elmondja, hogy 37.022 m2 ingatlan van bevallva. Ez 9,2 
milliós bevételt jelent. Decemberig nem lehet hozzányúlni. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az év folyamán foglalkozni kell vele, ebben az 
idıszakban azonban semmilyen módosításnak nincs helye. 
 
Szeles András alpolgármester összefoglalja mondanivalóját. 

- Nem biztos, hogy cégekkel elıre szerencsés tárgyalni. 
- A vállalkozókkal intézményes kapcsolatot, általános megbeszéléseket, kötelezettség 

nélküli konzultációkat kell tartani. 
- A levelet hamarabb – érkezése utáni testületi ülésre – kellett volna elıterjeszteni. 

 
Bratu Ferenc képviselı szerint a szerencsi példát kellene követni, ahol a Képviselı-testület tagjai, a 
hivatali dolgozók és a vállalkozók évente egy alkalommal leülnek beszélgetni ilyen kérdésekrıl is. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester szerint mérlegelhetné esetlen a testület, hogy pld. a vállalkozók 
kommunális adóját emeli. Az év folyamán át kell gondolni, most nem tudjuk teljesíteni. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a vállalkozók kommunális adója létszámfüggı. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és 12 igen és 1 
tartózkodással alábbi döntést hozza: 
 

Szám: 55/2008. (III. 28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Helyi adókról szóló rendelet II. fejezete hatályának vizsgálata 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a tárggyal kapcsolatos 
elıterjesztést megtárgyalta és úgy döntött, hogy a helyi dókról szóló 
17/2006.(XII.19.) Ör. sz. rendelet II. fejezetét hatályban tartja, az újratárgyalástól 
eltekint azzal, hogy az év folyamán foglalkozik a kérdéssel, arra az érintetteket is 
bevonva december hónapban visszatér. 
 
Felelõs:  jegyzı 
Határidõ :  2008. december 15. 

 
4.7 Csoma József emlékoszlopának állításához támogatás biztosítása 
 
Bratu László polgármester kéri a bizottsági vélemények elmondását. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy egy levélben két 
szervezet kérte a Kresz parkba az emlékoszlop állítását, oda, ahol a méltatlanul elfeledettek oszlopai 
állnak. Csoma József nem elfeledett. Nem ismerjük a költségeket. Rossz ilyen esetben pénzszőkére 
hivatkozni, de a civil szervezetek támogatása a 2008. évi költségvetésben megszőnt.  
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A bizottság a b.) pontot javasolja a testületnek elfogadni. A civil szervezetek és a vállalkozók 
segítsenek. 
 
Sohajda István képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnökhelyettese fontosnak tartja a célt, támogatás 
azonban a költségvetésünkben nem áll rendelkezésre. Személyes adakozással kellene segíteni. 
 
Bratu László polgármester véleménye, hogy most kell a kérdést rendezni, nem jövıre, évfordulóhoz 
kötött a kérés. 
 
Vajkóné Zsíros Emese a Városvédı és Szépítı Egyesület elnöke, a beadvány egyik aláírója 
elmondja, hogy az Egyesület és a Honismereti kör 3 napos rendezvényt tervez az évfordulóra. 
Kérésük inkább felhívásos jellegő volt. Igaz, hogy Csoma József Abaújdevecser vonatkozásában nem 
elfeledett, Encs vonatkozásában viszont méltatlanul elfeledettnek tartja. 
Azért kezdeményeznek már most, mert idı kell a pénz összeszedéséhez. Egyrészt elvi hozzájárulásra 
vonatkozik a kérelmük, másrészt figyelemfelhívásnak szánták a civil szervezetek felé. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a Kresz parkban lévı emlékszobrok kb. 70 ezer forintba 
kerültek. Ha jól értelmezi, az Egyesület vállalja a pénzbeli hozzájárulást, az önkormányzatnak nem 
kell hozzájárulni. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke javasolja a Kuratórium 
sürgıs összehívását. Javasolja annak eldöntését, hogy a Kresz parkban akarják-e az emlékoszlopot 
felállítani vagy Abaújdevecserben, mert Csoma József abaújdevecseri. 
 
Ewa Margit  a Honismereti kör nevében kíván szólni. A Honismereti kör sok segítséget kapott már 
az encsi önkormányzattól és a megyétıl is. Például a megye a heraldikai kiállításra adott támogatást. 
Az emlékfa felállítását akkor látja értelmes dolognak, ha nem megy feledésbe, ennek érdekében 
minden év március 24-én, a honismeret napján ünnepséget szeretnének tartani. 
 
Szeles András alpolgármester összefoglalja: az önkormányzat anyagi támogatás nélkül hozzájárul a 
kezdeményezéshez a Kresz parkban, ha az illetékes Kuratórium áprilisig a döntését meghozza és 
tájékoztatja róla a testületet. 
 
Bratu László polgármester szavazásra teszi fel a javaslatot az elhangzott módosításokkal. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

 
Szám: 56/2008. (III. 28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Csoma József emlékoszlopának állításához támogatás biztosítása 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a tárggyal kapcsolatos 
elıterjesztést megtárgyalta és úgy döntött, hogy egyetért az emlékoszlopnak a 
Kresz parkban történı felállításával azzal, hogy az önkormányzat támogatást nem 
biztosít, azt az alapítványok és a civil szervezetek biztosítsák. 
 Az illetékes bizottság április 15-ig üljön össze, hozza meg döntését, az áprilisi 
ülésen tájékoztassa a testületet. Pozitív döntés esetén a kezdeményezıket errıl 
értesítse. 
Felelõs:  összehívásért: Sándor Róbert koordinátor, jegyzı 
Határidõ :  2008. április 15. és április 21. 
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4.8. WiFi falu pályázat benyújtása 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság Elnöke elmondja, hogy a 
pályázattal kapcsolatban a Szociális és Egészségügyi Bizottság a felállított elvek szerint vizsgálatot 
végzett, kiválogatta az elveknek megfelelı családokat. Vezérelvnek azt tekintették, hogy azon 
családok kerüljenek be a névsorba, akik önkormányzati támogatást napnak. Ezen elv alapján többen 
is bekerülhettek volna a névsorba, de mivel a bizottság azt is fontosnak tartotta, hogy a névsorba 
bekerülı családoknak ne legyen az önkormányzat felé tartozása. A bizottság a tartozás fennállását is 
kizáró okként szerepeltette, így a testület elé terjesztett 24 családra teszi meg a javaslatot a Szociális 
és Egészségügyi Bizottság nevében. 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete  az elıterjesztést, a Szociális és Egészségügyi 
Bizottság Elnökének javaslatát megtárgyalta és egyhangúlag az alábbi határozatot hozta: 
 

Szám: 57/2008. (III. 28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: „WIFI FALU” pályázat 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy döntött, hogy az Internet 
Terjesztéséért Alapítvány által kiírt „WiFi falu” pályázaton indulni kíván. A 
pályázati felhívásban közölt feltételeket megismerte és elfogadja. 
 
Felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtására, az ahhoz csatolandó 
nyilatkozatok, valamint a pályázati támogatás elnyerése esetén a Támogatási 
Szerzıdésnek aláírására. 
 
Felelõs:  polgármester 
Határidõ :  azonnal 

 
4.9.       Bejelentések 
 
Bratu László polgármester emlékeztette a Képviselı-testületet a Szeles András alpolgármester úr 
által az elızı képviselı-testületi ülésen adott tájékoztatásáról a Demján Sándor Alapítvány 
támogatásával kapcsolatban. Elmondja, hogy a közeljövıben a Demján Sándor Alapítvány és az 
Abaúj Polgáraiért Alapítvány megállapodást fog aláírni, ahol az Abaúj Polgáraiért Alapítvány 
támogatást kezelı minıségben szerepel majd. Ezen dokumentum aláírása után kerül sor a támogatást 
kezelı és egyes önkormányzatok, így Encs Város Önkormányzatának és az Abaúj Polgáraiért 
Alapítvány közötti együttmőködési megállapodás aláírására.  
Kéri a Képviselı-testület felhatalmazását a megállapodás aláírására. 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a Bratu László polgármester által elmondottakat 
megtárgyalta és egyhangúlag az alábbi határozatot hozza: 
 

Szám: 58/2008. (III. 28.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Felhatalmazás megállapodás aláírására 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete hozzájárul ahhoz, hogy az 
Abaúj Polgáraiért Alapítvánnyal – mint a Demján Sándor Alapítvány által 
biztosított támogatás kezelı szervével – kötendı Együttmőködési Megállapodást, 
figyelemmel annak II. pontjára, Bratu László polgármester az önkormányzat 
nevében aláírja. 
 
Felelõs:  polgármester 
Határidõ :  2008. április 7. 
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Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést bezárja és zárt ülés tartását rendeli el.  
 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 

Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyzı 

 
 
  

           Bolobás Péter                                    Bratu Ferenc 
   hitelesítı                   hitelesítı 


